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ZÁPIS ZE 119. ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU FAKULTY FILOZOFICKÉ 

UNIVERZITY PARDUBICE, KONANÉHO HYBRIDNĚ DNE 7. 10. 2024 

 

 

Přítomni  

Senátoři: Jindřich Fišer, Filip Grygar, Kateřina Keplová, Jindra Lavrenčíková, Marta Pató, 

Vítězslav Prchal, Jan Rokyta, Hana Stoklasová, Zdenka Šándorová, Lada Viková 

 

Online připojeni: Matej Cíbik, Martin Lacina, Kryštof Barták 

 

Omluveni: Monika Černá 

 

Hosté: děkan Kubeš, Kateřina Korábková, Michal Kleprlík, Zuzana Labudová 

 

 

Program: 

1. Zahájení a jmenování skrutátora  

2. Schválení programu jednání  

3. Projednání pozměňovacích návrhů týkajících se novely zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých 

školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), ve znění pozdějších 

předpisů  

4. Projednání incidentu fyzického napadení na ÚAFM FChT UPCE  

5.Příprava doplňujících voleb na obsazení uvolněného postu v komoře studentů 

Akademického senátu Filosofické fakulty Univerzity Pardubice  

6. Různé  

 

 

Na začátku zasedání bylo přítomno 11 zvolených senátorů.  

 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

Předsedkyně senátu Jindra Lavrenčíková zahájila ve 13:40 zasedání senátu, přivítala 

přítomné senátorky, senátory a hosty.  

Senátor Filip Grygar byl požádán, aby se ujal role skrutátora. 

Hlasování:    11 PRO    0 PROTI          0 ZDRŽEL SE 

Skrutátorem se stal F. Grygar. 

 

2. Schválení programu jednání 

Předsedkyně senátu požádala o změnu v programu, a to o doplnění bodu – Návrh změny 

garanta BSP Historicko-literární studia – bod 3. Dále o posunutí a výměnu stávajících bodů             

3 a 4. 

Bez připomínek. 

Hlasování:  11 PRO 0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 
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13:45 příchod J. Fišer, L. Viková 

 

3. Změna garanta bakalářského studijního programu Historicko-literární studia 

Děkan senátorům odůvodnil návrh na změnu garanta – stávající garant PhDr. Ivo Říha, Ph.D., 

z důvodu vážného onemocnění je nucen odejít do pracovní neschopnosti. Jako novou 

garantku navrhuje po dohodě s KLKS, jež SP z větší části realizuje, Mgr. Kateřinu Korábkovou, 

Ph.D. Jde o perspektivní akademickou pracovnici, jejíž odborný publikační profil odpovídá 

oborovému zaměření Historicko-literárních studií a jež splňuje standardy Národního 

akreditačního úřadu kladené na garanty akademicky zaměřených bakalářských studijních 

programů. Coby současná pověřená vedoucí Katedry literární kultury a slavistiky FF UPCE 

má navíc již nyní s praktickou realizací tohoto SP bohaté a detailní zkušenosti. Předpokládaný 

termín uskutečnění změny je 1. leden 2025. 

Diskuse nebyla. 

 

Usnesení: 

Akademický senát FF UPCE projednal Návrh žádosti o změnu garanta bakalářského 

studijního programu Historicko-literární studia a doporučuje děkanovi žádost postoupit 

k dalšímu projednání a schválení Vědecké radě FF UPCE. 

Hlasování:  11 PRO 0 PROTI 0 ZDRŽEL SE  

 

 

4. Projednání incidentu fyzického napadení na ÚAFM FChT UPCE  

 

AS FF UPCE se na zasedání dne 18. 11. 2024 usnesl na úpravě formulace bodu                                    

č. 4 v následujícím znění, aby přesně odpovídalo průběhu jednání. 

 

Marta Pató požádala přítomné o možnost nahrání záznamu projednávání tohoto bodu.                 

Bez připomínek. 

 

13:50 připojení online M. Lacina 

 

Předsedkyně senátu přivítala hosta – ombudsmanku UPCE Mgr. Zuzanu Labudovou, Ph.D., 

MBA, která senátory seznámila s funkcí a náplní práce ombudsmanky na UPCE. Ve funkci je 

od srpna. 

Následovala diskuse. 

F. Grygar se vyjádřil, co ho vedlo k tomu, aby v této záležitosti oslovil odbory, rektora a další 

v souvislosti s incidentem na FChT. 

M. Kleprlík – odborová organizace tuto záležitost přijala k řešení 5. 9. 2024 (napadený je 

členem odborů). Dr. Kleprlík obecně představil roli odborové organizace při zastupování 

zaměstnanců ve sporech se zaměstnavatelem. 
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J. Lavrenčíková – bylo projednáno i na SRUPA v souvislosti s postavením studujících. 

Po delší diskusi senátoři došli k závěru, že požádají AS UPCE, aby tuto událost projednal                     

na svém zasedání. 

 

Usnesení: 

AS FF UPCE byl rámcově seznámen s případem fyzického napadení akademického 

pracovníka svým nadřízeným na FChT. 

Z pohledu členů AS FF UPCE je zmíněná událost v rozporu se základními etickými                       

a morálními principy, na nichž stojí nejen samotné akademické prostředí a pedagogická 

profese jako taková, ale také mezilidské vztahy obecně. 

Na základě dostupných informací se domníváme, že doposud přijatá opatření nejsou 

dostatečná, resp. neodpovídají nejen výše zmíněnému, ale ani konceptu SAFE UPCE, 

Strategickému záměru a principu sociálního bezpečí na pracovišti. 

Žádáme proto AS UPCE, aby se událostí dále zabýval a zaujal k události příslušné 

stanovisko. 

 

Hlasování na zasedání 7. 10. 2024: 12 PRO 0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

Hlasování na zasedání 18. 11. 2024:  11 PRO 0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

 

 

5. Projednání pozměňovacích návrhů týkajících se novely zákona č. 111/1998 Sb.,                      

o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), 

ve znění pozdějších předpisů  

 

M. Kleprlík předal informace ze zasedání Rady vysokých škol dne 19. září t.r. Rada vyjádřila 

svůj nesouhlas se způsobem projednání novely zákona o vysokých školách před druhým 

čtením v Poslanecké sněmovně. 

Senátoři se před zasedáním seznámili se třiceti pozměňovacími návrhy novely zákona o VŠ, 

z nichž sedm se přímo týká pravomocí akademických senátů. 

Následovala diskuse, ze které vyplynulo, že přijetím některých pozměňovacích návrhů novely 

zákona o VŠ dojde k omezení svobody akademického prostředí. 

 

15:16 h. odchod M. Lacina 

 

Usnesení: 

AS FF UPCE se shoduje se stanoviskem Rady vysokých škol ohledně doplňujících 

pozměňovacích návrhů PSP ČR k novele zákona o VŠ (zákon č. 111/1998 Sb.), které mají 

omezit pravomoc akademických senátů na fakultní i celouniverzitní úrovni. AS FF UPCE 

zásadně nesouhlasí se zvolenou formou a postupem. Tak podstatné změny mající vliv 

na systém vnitřního fungování českých veřejných univerzit není možné řešit 
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nekoncepčně formou připomínkového řízení k pozměňovacím návrhům ve druhém 

čtení novely zákona, ale konceptuální spoluprací s odborníky ČKR a RVŠ v rámci 

transparentní komunikace od samého počátku legislativního procesu. 

AS FF UPCE žádá své fakultní zástupce v AS UPCE o přednesení tohoto stanoviska                    

a jeho projednání na nejbližším zasedání AS UPCE. AS FF UPCE navrhuje oslovení 

příslušných poslanců PSP ČR. 

 

15:35 h. odchod M. Pató 

 

Hlasování: 10 PRO  0 PROTI  0 ZDRŽEL SE 

 

 

6. Příprava doplňujících voleb na obsazení uvolněného postu v komoře studentů 

Akademického senátu Filosofické fakulty Univerzity Pardubice  

Budou osloveni kolegové, kteří v minulých letech byli členy volební komise, zda by se této role 

opět ujali. 

Termín konání voleb stanoven na 15. listopadu 2025. 

Bude osloven Jan Pražák ohledně propagace voleb. 

 

 

7. Různé 

Stanoveny předběžně další termíny konání zasedání AS FF UPCE: 

14. 10., 18. 11., 9. 12. 2024 vždy hybridně od 13:30 hodin. 

 

Jindra Lavrenčíková poděkovala všem za účast, diskusi a v 16:10 hodin zasedání ukončila. 

 

 

Jindra Lavrenčíková v.r. 

předsedkyně AS FF UPCE 

 

V Pardubicích 8. října. 2024 

 

Zapsala: B. Krpatová 

 

 

 


